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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

Den  20. juni 2005

Sagsnr.: 433-41

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 12. juni 2005 (Ad FLF alm. 
del) udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål 171:  

Spørgsmål 171:
”Er ministeren enig i, at det ikke er betryggende, at så få indskærpelser følges op med kontrolbesøg, 
og hvad agter ministeren at gøre i den anledning, jf. ministerens svar på FLF alm. del – spørgsmål 92 –
94?”

Svar: 
Det fremgår af svaret på spørgsmål 93, at en indskærpelse er en præcisering af, at gældende regler skal 
overholdes. Det fremgår endvidere, at indskærpelser på dyreværnsområdet anvendes ved forhold af 
meget forskelligartet karakter således, at det for nogle indskærpelsers vedkommende ikke vil være 
fornødent at følge op. Jeg finder imidlertid, at tallene giver anledning til, at de forhold, hvorunder ind-
skærpelserne er givet, må underkastes en nærmere vurdering.

Som følge af den aftale, der er indgået mellem regeringen og Dansk Folkeparti om Danmarks Fødeva-
reforsknings økonomiske rammer, Fødevarestyrelsens struktur og Fødevareloven skal der gennemfø-
res en undersøgelse af dyrevelfærdskontrollen, herunder bl.a. af frekvensen for kontrollen og antallet 
af opfølgende tilsyn. Med henblik på at udmønte dette i praksis er en arbejdsgruppe på embedsmands-
niveau om dyrevelfærdskontrol og dyretransporter under etablering. I arbejdsgruppens arbejde vil ind-
gå forholdet omkring antallet af opfølgende besøg i forhold til antal indskærpelser. Arbejdsgruppen 
skal afslutte sit arbejde primo oktober.
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